

Permanent Mission of Lebanon to the United Nations

- وقع لبنان على معاهدة الحد من انتشار الأسلحة النووية وهو يعمل بشكل وثيق مع الوكالة الدولية للطاقة الذرية لضمان الامتثال لالتزاماته وعدم استخدام الأراضي اللبنانية لأي أنشطة تتعارض مع هذه المعاهدة.
- لا يملك لبنان أسلحة نووية ولا يقوم الجيش اللبناني بأي نشاط يتضمن صنع نقل تطوير وحياسة أي مواد أو أسلحة نووية.
- يحرص الجيش اللبناني على تدريب عناصره للتعامل مع التحديات المرتبطة بالأسلحة النووية، سواء من حيث الكشف عن المواد النووية أو التعامل مع أي تهديدات محتملة.
- ان وجود اسلحة نووية لدى إسرائيل وعدم توقيعها على معاهدة الحد من انتشار الأسلحة النووية يشكل تهديد ومصدر قلق للبنان بسبب الآثار المترتبة على اي استخدام لهذه الأسلحة، خاصة في ظل التوترات والتهديدات المستمرة من اسرائيل. ومن شأن إنشاء منطقة خالية من الأسلحة النووية في الشرق الأوسط يمكن أن يساهم في تقليل هذه التهديدات.

Unofficial Translation

- Lebanon is a signatory to the Nuclear Non-Proliferation Treaty (NPT) and works closely with the International Atomic Energy Agency (IAEA) to ensure compliance with its obligations and to prevent Lebanese territory from being used for any activities that would violate the treaty.
- Lebanon does not possess nuclear weapons, and the Lebanese Army does not engage in any activities involving the manufacture, transfer, development, or possession of any nuclear materials or weapons.
- The Lebanese Army is committed to training its personnel to address challenges related to nuclear weapons, including the detection of nuclear materials and responding to potential threats.
- The presence of nuclear weapons in Israel and its refusal to sign the Nuclear Non-Proliferation Treaty poses a threat and a source of concern for Lebanon due to the potential consequences of any use of such weapons, especially amid ongoing tensions and threats from Israel. The establishment of a nuclear-weapon-free zone in the Middle East could help mitigate these threats.